



ISSN 1009-9727

CN 46-1064/R

中国热带医学

ZHONG GUO RE DAI YI XUE

2015年6月 第15卷 第6期 Jun 2015 Vol. 15. No.6

CTM

CHINA
TROPICAL MEDICINE

中国科技核心期刊
美国化学文摘社期刊收录
Medline, Global Health等收录
中国核心期刊(遴选)数据库收录
中国生物医学文献数据库来源期刊
中国学术期刊综合评价数据库统计源期刊
《CAJ-CD规范》执行优秀期刊
中文科技期刊数据库全文收录
中国期刊全文数据库收录

ISSN 1009-9727



771009 972056

中华预防医学会系列杂志
SERIAL JOURNAL OF CHINA PREVENTIVE MEDICINE ASSOCIATION

6

2015

中国热带医学

ZHONG GUO RE DAI YI XUE

月刊 2001年创刊 第15卷 第06期 2015年06月18日出版

主 管

国家卫生和计划生育委员会
北京市西城区西直门外南路1号 100044

主 办

中华预防医学会
北京市西城区鼓楼西大街154号 100009
海南省疾病预防控制中心
海南省海口市海府路44号 570203

编 辑

中国热带医学编辑委员会

出 版

中国热带医学杂志社
地址:中国海南省海口市海府路44号
邮政编码:570203
电话:(86)-0898-65377298、65326675、
65316083
传真:(86)-0898-65322196(自动)
电子邮箱:ctmfff@163.com
ctmfff@vip.163.com
网 址:http://www.cntropmed.com

社 长 杜建伟

主 编 杜建伟

副 主 编 王善青、崔宜庆(常务)

编辑部主任 史金端

副 主 任 符式刚

广告经营许可证:琼工商广字121号

中国标准刊号:ISSN 1009-9727
CN 46-1064/R

印 刷

海南弘毅印刷工业有限公司

发 行

国内:中国热带医学杂志社
国外:中国国际图书贸易总公司:发行代
码:80-20

订 购

全国各地邮政局:邮发代号:84-20

定 价

每期15.00元
全年12期共180.00元
中国标准连续出版物号
ISSN 1009-9727
CN 46-1064/R
2015年版权归中国热带医学杂志社所有
(如有印装质量问题请与《中国热带医学》
杂志编辑部联系更换)

目 次

论 著

实验研究

- BCRP基因多态性对艾滋病患者依非韦伦中枢不良反应的影响……………李晓鹤,李巍,徐六妹,等(647)
- 微生物纤维素食品“椰果”毒理学安全性评价……………冯礼明,黄业宇,郑定仙,等(651)
- 银翘散抗铜绿假单胞菌生物膜及与阿奇霉素的协同作用……………张伟铮,韩菊梅,屈平华,等(655)
- sB7-H4和GP73在肝细胞肝癌患者血清中的表达及其临床意义……………王东,周娟,张健清,等(658)
- 深圳地区HBV基因分型及耐药基因检测分析…刘键,陆学东,蒋英,等(661)
- 应用焦磷酸测序法检测肝癌中4种基因甲基化的研究……………牟瑛,宋添添,宫雪,等(664)
- NGF联合神经干细胞移植对大鼠脑出血的治疗作用……………庞永斌,艾鑫(668)
- 携带hIL-12基因的长双歧杆菌的构建及对血管生成的影响……………荀安营,李娜,李曦,等(671)
- 健脾法对肠道甜味觉信号分子mRNA表达的影响……………曾青山,刘佳,樊冬梅(674)
- E-cadherin和MMP-2在大肠癌中的表达及其临床意义……………马红梅,徐胜美,李静,等(678)

疾病监控

- 广西专项示范区≥15岁HIV阳性病例特征及筛查检出风险……………吴兴华,沈智勇,陈欢欢,等(681)
- 韶关市儿童急性呼吸道感染病原学及流行病学特征……………邱灿林,龚萍,唐建红,等(685)
- 海南省鹧鸪茶卫生学调查……………柳贤勤,冯礼明,陈燕秋,等(689)
- 乳源县瑶族人群乙型肝炎病毒感染危险因素分析……………陈胜华,江金华,骆碧珍,等(692)
- 登革热流行危险地区中学生登革热知识态度行为分析……………段利娜,吴泰顺,马智超,等(695)
- 深圳市2004~2013年梅毒流行病学分析…蓝丽娜,吴肖冰,张春来,等(700)
- 深圳市售乳制品中硫氰酸盐检测结果分析与评估……………王舟,潘柳波,丘红梅,等(704)
- 艾滋病母婴阻断技术在孕检中的应用效果评价……………廖志贤,张素琼,黄丹,等(708)
- 肇庆市4 958例9种呼吸道病原体人群流行特征分析……………梁丽霞,蔡健梅,吴小文(711)

湛江市 2010~2013 年婴儿预防接种后死亡特征分析·····	戚佩玲,刘宇,马琳,等(714)
应用主成分回归分析气象因素对手足口病的影响·····	饶东平,李兴荣,马智超,等(717)
海南安定县 2008~2013 年跌倒/坠落伤害流行特征分析·····	王兴任,董华,王红美,等(720)

临床研究

高龄患者医院感染直接经济损失及死亡率研究·····	罗江,刘运喜,刘亮,等(723)
157 例前列腺癌患者细胞免疫功能的变化及意义·····	苟荣,郭淑丽,罗先道(728)
过敏原 IgE 抗体检测在儿童常见过敏性疾病中的临床意义·····	邓兆享,徐龙(730)
原发性肺癌患者血清 ADH、TNF- α 水平与其预后相关性分析·····	许志明,林大欢,李婷(734)
2 型糖尿病患者 γ -谷氨酰转肽酶与 C 肽的相关性·····	张玉海,刘海蔚,陈开宁,等(737)
甲磺酸伊马替尼治疗慢性粒细胞白血病 30 例临床观察·····	陈文婷,姚红霞(740)

短篇论著

河北省 2009~2014 年归国人员疟疾实验室检测分析·····	闫冀焕,史玲莉,李云,等(743)
血浆 D-二聚体、免疫球蛋白检测在支原体肺炎中的临床意义·····	沈琪,杨宏生,黄江玲,等(746)
中青年缺血性脑血管病与高同型半胱氨酸血症的相关性·····	邱素丽,陈秀娟,何静薇,等(748)
经皮氧分压检查对糖尿病下肢血管病变的诊断价值·····	黄亚莲,陈宗存,琚枫,等(751)
两起流行性腮腺炎暴发疫情特征及控制效果分析·····	谢舒娴,杨云端(753)
广州市某三甲医院 2010~2014 年就诊性病特征分析·····	刘蕴婷,林冠文,刘瑛,等(755)
平顶山市 2014 年部分地区碘缺乏病病情调查·····	姬晓娟,路建立(758)
三亚市 2011~2014 年食物中毒流行特征分析·····	王绍萍,朱兰兰(760)
高州市 2011~2014 年土源性线虫病流行状况调查·····	吴小玲,胡乐,欧飞昌(763)
邢台市学龄前儿童单纯性肥胖与影响因素的调查分析·····	东辉英,徐冉(765)

研究进展

肝硬化门静脉高压性血细胞减少的原因探讨与治疗·····	吕云福(768)
-----------------------------	----------

经验交流

1 093 例儿童微量元素、维生素 D 及血铅水平调查分析·····	李玉红,容永忠(772)
茂名市碘缺乏病综合防治效果分析·····	许桂锋,王惠敏,王生(774)

其 他

本刊摘要要求·····	(660)
文字和标点符号编排规范·····	(688)
《中国热带医学》欢迎投稿、订阅·····	(707)
名词术语的使用规范·····	(771)
《中国热带医学》来稿要求·····	(776)

[期刊基本参数]CN 46-1064/R*2001*m*A4*130*zh+en*p*¥ 15.00*1500*41*2015-06

本期责任编辑:史金端
英文编辑:崔宜庆,刘雪梅

CHINA TROPICAL MEDICINE

Monthly Established in 2001 Volume 15, Number 06 June, 2015

Responsible Institution

National Health and Family Planning Commission of the
People's Republic of China
No.1 Xizhimenwai Nalu, Xicheng District, Beijing 100044

Sponsors:

- 1.China Preventive Medicine Association
No. 154 Gulouxidajie Street , Xicheng District,Beijing
100009, P. R. China
- 2.Hainan Provincial Center for Disease Control and
Prevention
No.44 Haifulu,Haikou 570203,Hainan,P.R.China

Editing:

Editorial Committee of China Tropical Medicine

Publishing:

China Tropical Medicine Publishing Company Co.Ltd
44 Haifu Road, Haikou, Hainan , P. R. China
Tel: (86)-0898-65377298,65326675, 65316083
Fax:(86)-0898-65322196
E-mail:ctmffff@163.com ctmffff@vip.163.com
website:http://www.cntropmed.com

President of Editorial Committee

DU Jian-wei

Editor-in-Chief

DU Jian-wei

Managing Editor-in-Chief

WANG Shan-qing

CUI Yi-qing(Standing)

Chief of Editorial Department

SHI Jin-duan

Printing:

Hainan Hongyi Publishing Industry Co.Ltd

Distributor:

Domestic:Haikou Post Office
Overseas:China International Book Trading Corporation
CSSN
ISSN 1009 - 9727
CN 46 - 1064/R

Price:

Domestic:RMB 15.00 per issue
Overseas:\$10.00 per issue
Subscription:Local post office

Mail-order:

Editorial Department of China Tropical Medicine

Editing:

The Editorial Board of China Tropical Medicine

CONTENTS

EXPERIMENTAL STUDY

- Influence of BCRP gene polymorphism on central nervous system adverse reactions caused by efavirenz in AIDS patients.....LI Xiao-he, LI Wei, XU Liu-mei, et al. (647)
- Toxicological assessment of microbial cellulose food of Nata de coco.....FENG Li-ming, HUANG Ye-yu, ZHENG Ding-xian, et al. (651)
- Effects of Yinqiao powder against *Pseudomonas aeruginosa* biofilms and its synergism with azithromycin.....ZHANG Wei-Zheng, HAN Ju-Mei, QU Ping-Hua, et al. (655)
- Expression and clinical significance of serum soluble B7-H4 and Golgi protein 73 in hepatocellular carcinoma cases.....WANG Dong, ZHOU Juan, ZHANG Jian-qing, et al. (658)
- Genotyping of HBV and detection of drug resistance gene in Shenzhen area.....LIU Jian, LU Xue-dong, JIANG Ying, et al. (661)
- Pyrosequencing detection CpG methylation of 4 genes in hepatocarcinoma patients.....MU Ying, SONG Tian-tian, GONG Xue, et al. (664)
- Effect of transplantation of neural stem cells combined with nerve growth factor on intracerebral hemorrhage in rats.....PANG Yong-bin, AI Xin (668)
- Construction of *Bifidobacterium longum* as a delivery system of hIL-12 and effect on angiogenesis of chick embryo chorioallantoic membrane.....XUN An-ying, LI Na, LI Xi, et al. (671)
- Effect of spleen strengthening method on expression of sweet gustatory signal molecule in intestinal tract.....ZENG Qing-shan, LIU Jia, FAN Dong-mei (674)
- Expression and clinical significance of E-cadherin and matrix metalloproteinase-2 in colorectal carcinoma.....MA Hong-mei, XU Sheng-mei, Li Jing, et al. (678)

DISEASE CONTROL

- Characteristics and screening risk factors screening of HIV-positive patients aged over 15 years in Guangxi HIV/ AIDS special demonstration areas.....WU Xing-hua, SHEN Zhi-yong, CHEN Huan-huan, et al. (681)
- Etiology and epidemiological characteristics of acute respiratory infection viruses in children in Shaoguan city.....QIU Can-lin, GONG Ping, TANG Jian-hong, et al. (685)
- Hygienic survey of partridge tea in Hainan province.....LIU Xian-qin, FENG Li-ming, CHEN Yan-qiu, et al. (689)
- Analysis of risk factors of hepatitis B virus infection among Yao minority nationality in Ruyuan county.....CHEN Sheng-hua, JIANG Jin-hua, LUO Bi-zhen, et al. (692)
- The dengue fever-related knowledge, attitude and behavior of middle school students in dengue fever epidemic area.....DUAN Li-na, WU Tai-shun, MA Zhi-chao, et al. (695)
- Epidemiological analysis of syphilis in Shenzhen from 2004 to 2013.....LAN Li-na, WU Xiao-bing, ZHANG Chun-lai, et al. (700)

Analysis and evaluation of the test results of thiocyanate in dairy products in Shenzhen···	WANG Zhou, PAN Liu-bo, QIU Hong-mei,et al. (704)
Results of application of blocking HIV/AIDS transmission from mother-to-child in pregnancy test·····	·····LIAO Zhi-xian, ZHANG Su-qiong,HUANG Dan,et al. (708)
Epidemiological feature of 9 kinds pathogens in 4 958 cases with respiratory tract infection in Zhaoqing city·····	·····LIANG Li-xia,CAI Jian-mei,WU Xiao-wen(711)
Characteristic of infant death after vaccination in Zhanjiang during 2010–2013·····	·····QI Pei-ling, LIU Yu,MA Lin,et al. (714)
Analysis of impact of meteorological factors on hand-foot-mouth disease with principal components regression·····	·····RAO Dong-ping,LI Xing-rong,MA Zhi-chao,et al. (717)
Epidemiologic characteristics of injury of tumble and fall in Ding' an county of Hainan during 2008–2013·····	·····WANG Xing-ren,DONG Hua,WANG Hong-mei,et al. (720)

CLINICAL RESEARCH

Study on direct economic loss and mortality of elderly patients with nosocomial infections·····	·····LUO Jiang, LIU Yun-xi, LIU Liang,et al. (723)
The changes of cellular immune function in 157 prostate cancer patients and significance·····	·····GOU Rong , GUO Shu-li, LUO Xian-dao(728)
Clinical significance of detection of allergen IgE antibody in diagnosis and treatment of children's common allergic diseases·····	·····DENG Zhao-xiang, XU Long(730)
Correlation of levels of serum ADH and TNF- α with prognosis of patients with primary lung cancer·····	·····XU Zhi-ming,LIN Da-huan,LI Ting(734)
Correlation of C-peptide and gamma-glutamyltranspeptidase in patients with type 2 diabetes mellitus·····	·····ZHANG Yu-hai, LIU Hai-wei, CHEN Kai-ning,et al. (737)
Efficacy of imatinib in treatment of 30 cases with chronic myeloid leukemia·····	·····CHEN Wen-ting,YAO Hong-xia(740)

SHORT ARTICLE

Results of laboratory test of malaria infection in overseas returnees from in Hebei province from 2009 to 2014·····	·····YAN Ji-huan, SHILing-li, LI Yun, et al. (743)
Clinical significance of detection of plasma D-dimer, immune globulin in <i>Mycoplasma pneumoniae</i> pneumonia·····	·····SHEN Qi,YANG Hong-sheng,HUANG Jiang-ling,et al. (746)
Correlation of ischemic cerebrovascular disease plasma hyperhomocysteinemia in young and middle aged groups·····	·····QIU Su-li, CHEN Xiu-juan, HE Jing-wei,et al. (748)
Clinical value of transcutaneous oxygen pressure in diagnosis of peripheral arterial disease in diabetic patients·····	·····HUANG Ya-lian, CHEN Zong-cun, JU Feng ,et al. (751)
Results of management of two mumps outbreaks·····	·····XIE Shu-xian, YANG Yun-duan(753)
Characteristics of STD outpatients in a first-class hospital in Guangzhou city during 2010–2014·····	·····LIU Yun-ting,LIN Guan-wen,LIU ying,et al. (755)
Results of survey of iodine deficiency disease in Pingdingshan city in 2014·····	·····JI Xiao-juan, LU Jian-li(758)
Epidemiological feature of food poisoning in Sanya from 2011 to 2014·····	·····WANG Shao-ping, ZHU Lan-lan(760)
Survey of soil-transmitted nematodes in Gaozhou city during 2011–2014·····	·····WU Xiao-ling, HU Le ,OU Fei-chang(763)
Investigation of factors influencing simple obesity among preschool children in Xingtai city·····	·····DONG Hui-ying, XU-Ran(765)

RESEARCH PROGRESS

Causes and treatment of reduction of peripheral blood cells in patients with liver cirrhosis and portal hypertension·····	·····LV Yun-fu(768)
---	---------------------

EXPERIENCE EXCHANGE

Survey of contents of trace elements,vitamin D and blood lead in 1 093 children·····	·····LI Yu-hong, RONG Yong-zhong(772)
Analysis of results of comprehensive prevention of iodine deficiency disease in Maoming city·····	·····XU Gui-feng, WANG Hui-min, WANG Sheng(774)

科学补碘
重在生命最初1000天

科学补碘
重在生命最初1000天
预防智力残疾从胎儿开始
2015年5月15日
全国第22个防治碘缺乏病日

- 胎儿期和婴幼儿期是大脑发育的重要时期，此阶段缺碘会影响胎儿大脑正常发育。
- 儿童和青少年处于生长发育期，缺碘会对智力和身体发育造成损害。
- 成人缺碘可能会导致甲状腺功能低下，易疲劳、精神不集中、工作效率下降。



海南省疾病预防控制中心 宣